
 

Valtuutettu Anne Pentin ym. valtuustoaloite uimarantoja pilaavan levän kasvun 
estämiseksi 
   
Kaupunginvaltuusto 15.03.2021 § 25     

      

 

 

Valtuutettu Anne Pentti luki ja jätti valtuuston kokouksessa seuraavan 18 
valtuutetun allekirjoittaman aloitekirjelmän: 

 

”2000-luvulla on Naantalin kaupunginvaltuustossa tuotu esiin tarve 
Saaristomeren suojelutoimille. Kaupunginhallitus on viime vuonna 
talousarviokäsittelyn yhteydessä tehnyt pöytäkirjamerkinnän, jonka 
mukaan tämän vuoden kesäkuun loppuun mennessä selvitetään, miten ja 
millä taloudellisilla panostuksilla kaupunki voi edistää Saaristomeren 
pelastamista Naantalin alueella. Tuossa yhteydessä on nostettu esiin 100 
000 euron suuruinen summa. 

Me allekirjoittaneet ehdotamme, että vuoden 2022 talousarvioon merkitään 
tätä tarkoitusta varten tuo 100 000 euron summa, joka kohdennetaan 
seuraavassa esitetyllä tavalla: 

 

Mitä sadalla tuhannella eurolla saa? 

Pidä Saaristo Siistinä ry:n arvion mukaan sadalla tuhannella eurolla saa 
kaksi suurta laiturimallista 12 kuution vetoista septiasemaa, ja summa 
riittää vielä useammaksi vuodeksi näiden septiasemien ylläpitoonkin. Tällä 
tavoin saataisiin veneiden septitankkienjätteen vastaanottoverkosto 
Naantalin alueella parempaan kuntoon. 

 

Mitä vaikutuksia Saaristomeren tilaan tällä hankinnalla olisi? 

Yhden septiaseman yhden tyhjennysvälin määrä, eli 12 kuutiota 
käymäläjätettä sisältää kuusi kiloa fosforia ja 30 kiloa typpeä,jotka antavat 
kasvupotentiaalin 6 000 kilolle levää,jos ravinteet pääsevät sellaisenaan 
mereen. Muutaman vuoden mittaan voidaan estää tuo määrä 
moninkertaisesti, eli voimme estää kymmenien tuhansien uimarantojamme 
pilaavien leväkilojen kasvun. 

 

Miten hanke toteutetaan? 



Toimeksianto voidaan antaa Pidä Saaristo Siistinä ry:lle, joka hankkii 
septiasemat, sijoittaa ne yhdessä sovittuihin, parhaiten veneilijöitä 
palveleviin paikkoihin Naantalin vesialueelle ja huolehtii asemien 
tyhjennyksestä. 

 

Mikä PSS ry? 

Pidä Saaristo Siistinä ry on valtakunnallinen ympäristöjärjestö, jonka 
pääpaikka on Turussa. Yhdistys on toiminut puhtaamman saariston 
puolesta vuodesta 1969 lähtien. PSS ry tekee konkreettista ja 
käytännönläheistäympäristöhuoltotyötä saaristossa ja rannoilla. Yhdistys 
rakentaa ja huoltaajätepisteitä, kuivakäymälöitäja imutyhjennyslaitteita 
sekä järjestää romun ja vaarallisen jätteen erilliskeräyksiä. PSS ry ylläpitää 
lähes 200 Roope-palvelupistettä ympäri maata. 

 

Yhdistyksen tekemä työ rahoitetaan 12 500 jäsenen jäsenmaksujen lisäksi 
ympäristöministeriöltä ja yhteistyökumppaneilta saatavalla tuella.” 

Päätös Valtuustoaloite merkittiin vastaanotetuksi. 

   

 

Kaupunginhallitus 22.03.2021 § 117       
539/00.01.02.03/2021        
 
 
  
Päätösehdotus Kaupunginhallitus lähettää valtuustoaloitteen teknisille 

palveluille  valmisteltavaksi. Aloitteen vastuuvalmistelijaksi 
nimetään yhdyskuntatekniikan päällikkö Mika Hirvi. 

  
Päätös Kaupunginjohtajan ehdotus hyväksyttiin. 
  


